



# **Press Release**

#### Ramallah Friends School Launches 150th Anniversary Celebrations

Ramallah, Palestine: We are pleased to announce the launch of Ramallah Friends School's 150<sup>th</sup> Anniversary Celebrations Friday April 19<sup>th</sup>, 2019.

The school was founded in 1869 as one of the first schools for girls in Ramallah for the purpose of offering Palestinian youth a rigorous program guided by Quaker principles.

Through its 150<sup>th</sup> Anniversary events and activities, Ramallah Friends School (RFS) aims to celebrate the school's past and set the vision for the next 150 years.

The objectives of the celebration are to: (1) Confirm the school's core identity based in 150 years of Quaker education, Palestinian achievement, and continuing innovation and leadership. (2) Unify the school community consisting of students, teachers, staff, parents, graduates and attendees, and friends of RFS. (3) Inspire the school and local community to embrace the identity of RFS.

Proudly offering quality Quaker education to Palestinian youth since 1869, RFS aims to continue its mission to:

# Realize Potential | Fulfill Dreams | Share Hope

"Celebrating 150 years connects us with our mission and our origins. We celebrate those who began RFS so long ago and through this year's celebrations we recognize that we are the stewards of RFS. Stewardship is a sacred responsibility. We are responsible for our school and we care for it - not just for ourselves, but for the people around us and for future generations. Our stewardship is a joyful expression of faith. Stewardship is an all-encompassing decision to be dedicated to our institution. Through our celebrations we mark a historic moment in the life of the school looking back and at the same time looking forward." Adrian Moody, Head of School

Major celebratory events will include:

Ramallah Friends School's Forestation Campaign

Under the slogan "Celebrating the past by planting for the future." The goal is to plant 150 trees and shrubs in 2019, and hundreds more in 2020 and 2021, on both campuses to create a school forest for students and community and increase green space in Ramallah and El Bireh in general. Both campuses are set to have 60% more trees by the end of this project.

Ramallah Friends School's 150<sup>th</sup> Anniversary Field Day – Friday April 19<sup>th</sup>

Historically, the Friends Boys School (now the Upper School) used to celebrate this day in spring by organizing a fun-day of sports competitions and gymnastic performances for the school community. RFS aims to bring back this tradition to include the whole school community and present a celebration of student and staff accomplishments, and represent the launching of RFS' 150<sup>th</sup> anniversary celebrations!

Time Capsule Burial & Opening of Ramallah Friends School Museum – Tuesday April 23<sup>rd</sup>

A time capsule is a historic cache of goods or information. A Time Capsule is intended as a method of communication with future people and provides future archaeologists, anthropologists, or historians with a greater understanding of the time period. The Capsule mainly includes current related items from students, staff, alumni and the school community. We plan to re-open the capsule after 25 years, on the school's 175<sup>th</sup> anniversary. RFS will also inaugurate its historical museum and a new classroom floor.

Ramallah Friends School Scholarship Fundraising Gala Dinner – Friday December 6<sup>th</sup>

The school will organize a fundraising gala dinner for the school development fund including the student scholarship program.

With our Utmost Greetings.





# بيان صحفي

### مدرسة الفرندز في رام الله تطلق احتفالاتها بالذكرى السنوية ال150 لتأسيسها

رام الله – فلسـطين: يسـرنا الإعلان عن انطلاق احتفالات مدرسـة الفرندز بالذكرى السـنوية ال150 لتأسـيسـها. وذلك يوم الجمعة الموافق 19 نيسان 2019.

تم تأسيس المدرسة عام 1869، حيث كانت إحدى أول مدارس تعليم البنات في رام الله، بهدف منح الشباب الفلسطيني برنامجاً أكاديمياً متطوراً تحت قيادة تعاليم ومبادىء طائفة الكويكرز.

تهدف المدرســة ضــمن احتفالاتها وفعالياتها في الذكرى ال150 لتأســيســها، الاحتفاء بتاريخها العريق ووضــع الخطوط الأساسية لرؤيا المدرسة للأعوام المائة وخمسين المقبلة.

تتلخص أهداف هذا الاحتفاء: (1) التأكيد على هوية المدرسة على أساس جذورها بتعاليم الكويكرز وإنجازتها كمؤسسة فلسطينية والاستمرار بتقديم أساليب تعليمية مبتكرة وقيادية. (2) توحيد أسرة ومجتمع المدرسة المكونة من الطلاب، المعلمين، الموظفين، أولياء أمور الطلبة، والخريجين والطلاب السابقين وأصدقاء المدرسة. (3) إلهام المدرسة ومجتمعها المحلي لاحتضان هوية مدرسة الفرندز في رام الله.

بكل فخر، تقدم مدرسـة الفرندز تعاليم الكويكرز للشـباب الفلسـطيني منذ عام 1869 وتأمل الاسـتمرار بتحقيق رسـالتها وهي:

### إدراك الإمكانيات / تحقيق الأحلام / ومشاركة الأمل

"يربطنا الاحتفال بالذكرى السنوية ال150 برسالتنا وجذورنا. نحتفي بهؤلاء الذين أسسوا مدرسة الفرندز قبل أعوام كثيرة، نؤكد ضمن فعاليات هذا العام على عنايتنا بإرث مدرسة الفرندز. العناية مسؤوليةٌ مقدسة. ونحن مسؤولون تجاه مدرستنا ونعتني بها – ليس فقط لأنفســنا، بل لمن حولنا ولأجل أجيال المســتقبل. تمثل هذه العناية تعبيرا رائعا من الإيمان بإن العناية هي قرار شامل، يعني التفاني والالتزام تجاه مؤسستنا. وتكرس احتفالاتنا وفعالياتنا لحظة تاريخية في حياة هذه المدرسة كامتداد جذورها الصامدة في عمق الماضي وتخطو نحو مستقبل وأفق أفضل."

– أدريان مودي، مدير عام مدرسة الفرندز.

تضمن الفعاليات الاحتفالية ما يلي:

حملة تشجير مدرسة الفرندز تحت شعار "الاحتفال بالماضي عبر التخطيط للمستقبل"

تهدف الحملة لزراعة 150 شـجرة وشـجيرة خلال عام 2019، ومئات الأشـجار الأخرى خلال عامي 2020 و2021 في باحات حرمي المدرسة بهدف مد سجادة خضراء داخل المدرسة لمنفعة الطلاب وأسرة المدرسة، وأيضا بهدف زيادة المساحات الخضراء في مدينتي رام الله والبيرة بشكل عام. ومن المتوقع أن يشهد حرما المدرسة زيادة بنسبة 60% في عدد الأشجار المزروعة داخلها مع نهاية الحملة.

اليوم الترفيهي العائلي احتفالاً بذكرى تأسيس مدرسة الفرندز ال150 – يوم الجمعة 19 نيسان 2019

كانت مدرسة الفرندز للبنين (المدرسة الثانوية) تحتفل بهذا اليوم تاريخيا في فصل الربيع بتنظيم يوم مرح من المسابقات الرياضية وعروض الجمباز لجمهور من أسرة المدرسة. تأمل المدرسة الآن إعادة إحياء هذا التقليد ليشمل جميع أفراد أسرة المدرسة وتقديم عروض وإنجازات الطلاب خلال العام الدراسي. كما يمثل هذا المهرجان انطلاق احتفالات المدرسة بالذكرى السنوية ال150 لتأسيسها.

تثبيت الصندوق الزمني تحت الأرض وافتتاح متحف مدرسة الفرندز – يوم الثلاثاء 23 نيسان 2019

الصندوق الزمني عبارة عن صندوق يحتوي على مجموعة من المقتنيات التي تدل على ماهية حياتنا اليومية في مدرسة الفرندز ومدينتي رام الله والبيرة، ويمثل وسيلة للتواصل مع أجيال المستقبل ومنح المؤرخين والموثقين معلومات عن حياتنا اليومية في فلسطين. وسيتم الاحتفاظ بهذا الصندوق مغلقا تحت التراب لمدة لا تقل عن 25 عاماً على أمل أن يتم فتحه في احتفال مدرسة الفرندز بالذكرى السنوية ال 175 لتأسيسها. يحتوي الصندوق على مقتنياتٍ تبرع بها الطلاب والمعلمون والموظفون وأسرة المدرسة. كما سيتم افتتاح متحف المدرسة التاريخي وطابق جديد للصفوف.

حفل عشاء مدرسة الفرندز الخيري لدعم صندوق المنح الدراسية – يوم الجمعة 6 كانون أول 2019

ستقوم المدرسة بتنظيم حفل عشاء خيري لدعم صندوق التنمية في المدرسة بما فيه برنامج المنح الدراسية للطلاب. ولكم منا جزيل الشكر والتحية.